

CONTRA LA REPRESSIÓ

El 27 de novembre el Ministre de la Governació, el "senyor" Garicano Goñi, anà a les "Cortes" a contestar les preguntes formulades per 53 procuradors sobre l'ordre públic. Les seves respostes foren contundents; entre d'altres digué: "Las fuerzas del orden serán potenciadas. Pensar que las armas de fuego no han de ser utilizadas es erróneo. Se usarán con toda energía si es necesario. Es peligroso enfrentarse a la fuerza pública. Mientras el ciudadano disconforme no llegue a este convencimiento no habrá verdadero orden". El mateix ministre reconeix que l'única alternativa que disposa actualment el règim per a mantenir "el orden", és la repressió, infondre el terror al poble. Malgrat la repressió, la dictadura feixista preten dir-nos que ens trobem en un "oasi", en un jardí de les delícies, però ... "a vegades la pau no és més que por".

Uns quants dies després del discurs del "senyor" Garicano, una víctima més havia d'afegir-se a la ja llarga llista d'assassinats comesos per la dictadura feixista del General Franco, l'estudiant de tercer de Medicina de Santiago de Compostela, José M<sup>e</sup> Fuentes Fernandez, era abatut a trets efectuats a menys de dos metres de distància per un inspector de la "Brigade Político-Sociel".

Aquesta és la resposta donada a la lluita per a una alternativa democràtica, el règim es incapaç de sobreviure sense repressió. Cal que aprengem que la llibertat no se'ns dona, la llibertat es conquista amb la nostra lluita de cada dia.

REPRESSIÓ CONTRA CATALUNYA

Com cada any des que s'ha instaurat el règim feixista per la violència, s'han celebrat els "Jocs Florals de la Llengua Catalana" a l'estranger, onguany a Ginebra; la resposta del règim a aquest acte de manifestació de la cultura catalana, no s'ha fet esperar, retirant els passaports i posant una multa de 200.000 ptes. a cada un dels membres del jurat: Josep M<sup>e</sup> Castellot, Alexandre Cirici, Fèlix Cucurull, Josep Fauli, Albert Manent i Joan Triadó. L'acusació es basa, en què d'entre d'altres premis, h'hi havia dos anomenats: "President Macià" i "President Comanys". Una vegada més la repressió contra Catalunya queda manifesta. Cal destacar que el règim amb el seu afany de repressió, ha sortit aquesta vegada de la seva jurisdicció, ja que aquest acte es celebrava a Suïssa i el presidia l'alcalde de Ginebra, a més hi assistien nombrosos diputats i personalitats de la política suïssa, les quals es poden considerar afectades. Hem de recolzar els represaliats i donar a conèixer a tothom aquesta nova arbitrarietat del règim, envers la nostra cultura.

REPRESSIÓ PELS FETS DE L'APLEC DE CALELLA

En un passat POBLE, ja vàrem comentar l'actuació de la C.A.C. i d'altres grups antifranquistes en l'aplec de Calolla i vàrem analitzar les seves repercussions, a més donarem cièrtes les brutals tortures a les quals havien estat sotmesos Josep Lligonya i Toni Cal sapou. Avui, tots els detinguts, nou en total, Josep Sivilla, Ferran Fernández, Jordi Martínez, Josep Lligonya, Toni Calsapou, Bartomeu Fernández, i Núria Bartran de Mataró a més de Carme Calatayud i Carme Travessot de Barcelona, esperen judici del TOP, se'ls acusa: "de haber participado en una manifestación no pacífica de tendencia catalano-separatista".

Cal destacar que llevat un d'ells, en Ferran Fernández, el jutge havia decretat anteriorment lliure llibertat total, per manca de proves. Malgrat això, se'ls processarà. La nostra solidaritat, la de tota la comarca no els ha de faltar. No podem permetre que es jutgi i es condemni aquests nois acusats de reivindicar una Catalunya lliure i democràtica.

REPRESSIÓ AL MOVIMENT OBRER

El 24 de juny foren detinguts per la Guàrdia Civil a Pozuelo de Alarcón (Madrid), diversos dirigents del moviment obrer que es trobaven reunits per a la defensa dels interessos de la classe obrera. Com a conseqüència se'ls acusa del delicte comú ja que no existeix "delicte per activitat sindical", demanant-los-hi per: Marcelino Camacho i

CONTRA LA REPRESION

El 27 de noviembre el Ministro de la Gobernación, el "señor" Gerriero Goñi, fué a las "Cortes" a contestar las preguntas formuladas por 53 procuradores sobre el orden público. Sus respuestas fueron contundentes; entre otras dijo: "Las fuerzas del orden serán potenciadas. Pensar que las armas de fuego no han de ser utilizadas es erróneo. Se usarán con toda energía si es necesario. Es peligroso enfrentarse a la fuerza pública. Mientras el ciudadano disconforme no llegue a este convencimiento no habrá verdadero orden". El mismo Ministro reconoce que la única alternativa de que dispone actualmente el régimen para mantener "el orden", es la represión, infundir el terror al pueblo. Paso a la represión, la dictadura fascista pretendo decirnos que nos encontramos en un "paraiso" en un jardín de las delicias, pero... "a veces la paz no es más que terror".

Unos días después del discurso del "señor" Gerriero, una víctima más había de sumarse a la ya larga lista de asesinatos cometidos por la dictadura fascista del General Franco, el estudiante de tercero de Medicina de Santiago de Compostela, José M<sup>o</sup> Fuentes Fernández, era abatido a tiros efectuados a menos de dos metros de distancia por un inspector de la "Brigada Político-Social".

Esta es la respuesta dada a la lucha por una alternativa democrática, el régimen es incapaz de sobrevivir sin represión. Hemos de aprender que la libertad no se nos da, la libertad se conquista con nuestra lucha de cada día.

REPRESION CONTRA CATALUÑA

Como cada año desde que se ha instaurado el régimen fascista por la violencia, se han celebrado los "Jocs Florals de la Llengua Catalana", en el extranjero, este año en Ginebra; la respuesta del régimen a esta manifestación de la cultura catalana, no se ha hecho esperar retirando el pasaporte e imponiendo una multa de 200.000 Ptas. a cada uno de los miembros del jurado: Josep M<sup>o</sup> Castellat, Alexandre Cirici, Fèlix Cucurull, Josep Faulí, Albert Manent i Joan Trindú. La acusación se basa en que entre otros premios, habían dos, denominados "President Macià" y "President Companys". Una vez más la represión, contra Cataluña queda manifiesta. Hemos de destacar que el régimen en su afán represivo, se ha salido esta vez de su jurisdicción, ya que estos juegos se celebraban en territorio suizo, y los presidía el alcalde de Ginebra, además asistían numerosos diputados y personalidades de la vida política suiza, los cuales se pueden considerar afectados. Hemos de solidarizarnos con los represaliados y dar a conocer a todo el mundo esta nueva arbitrariedad contra nuestra cultura.

REPRESION POR LOS HECHOS DEL APLEC DE CALELLA

En un pasado número de POBLE, ya comentamos la actuación de la CAD y de otros grupos anti-franquistas en el aploc de Calella, y analizábamos sus represiones, además de denunciar las bárbaras torturas a que fueron sometidos Josep Lligonya y Toni Calsapou.

Hoy, todos los detenidos, nueve un total: Josep Sivilla, Ferran Fernández, Jordi Martínez, Josep Lligonya, Toni Calsapou, Bartomeu Fernández, y Nuria Bertran de Matoró además de Carme Calatayud y Carme Travesset de Barcelona, esperan juicio del TOP, se les acusa: "de haber participado en una manifestación no pacífica de tendencia catalano-separatista."

Hemos de destacar que aparte de uno de ellos (Ferran Fernández) el juez había decretado la libertad total para los ocho restantes por falta de pruebas. A pesar de esto, se los procesará. Nuestra solidaridad, la de toda la comarca, no les ha de faltar. No podemos permitir que se condene a estos jóvenes acusados de reivindicar una Cataluña Libre y Democrática.

REPRESION AL MOVIMIENTO OBRERO

El 24 de junio fueron detenidos por la Guardia Civil en Pozuelo de Alarcón (Madrid) diversos dirigentes del movimiento obrero que estaban reunidos para la defensa de los intereses de la clase obrera. Como consecuencia se les acusa por el delito común, ya que no existe "delito por actividad sindical", pidiendo una pena para: Marcelino Cama-

tin i Nuñez Zapico, 18 anys; Francisco Acosta i Miguel Angel Zamora 12 anys i 1 dia; Pedro Santiestoban i Jesus Fernandez Castilla 12 anys i 1 dia. (Garcia Salvo, es un sacerdot obrer). Aquestes detencions poden representar un fre en la direcció de les CCOO (Comissions Obreres), però malgrat això, el moviment obrer ha seguit endavant lluitant amb més força cada dia per les justes aspiracions dels treballadors i del poble.

Cal destacar que la OIT (Organització Internacional del treball) ha amenaçat en expulsar a la CNS del seu si si es condonna aquests dirigents obrers. Així mateix han fet sentir llur repulsa als sindicats francesos, italians i anglesos, celebrant manifestacions en recolzament dels detinguts.

A la nostra comarca, concretament a Mataró, la repressió contra el moviment obrer també és manifesta. Pablo Morales de 18 anys, obrer, que s'havia destacat, malgrat la seva joventut, en les lluites reivindicatives, és acusat falsament per la policia de l'inconduït d'una fàbrica de Mataró, i per aquest motiu se li demanen 18 anys de presó. Amb aquesta falsa acusació la policia ha carregat sobre el moviment obrer aquest fet i s'ha alliberat d'un jove lluitador en favor dels drets dels treballadors.

Cal que, davant totes aquestes mesures brutals de repressió que utilitza el règim, aixequem la nostra veu de protesta, denunciem a tothom aquestes accions i organitzem la solidaritat a tots nivells amb els represaliats.

#### ASSEMBLEA DE CATALUNYA I MOBILITZACIÓ DE MASSES

Extracte del document elaborat pel Secretariat de l'Assemblea de Catalunya, titulat: "MISSATGE AL POBLE DE RIPOLL I COMARCA"

"Eldia 12 de novembre es van aplegar a Ripoll milers de persones vingudes d'arreu de Catalunya per a commemorar el primer aniversari de la celebració de la 1ª Sessió de l'Assemblea de Catalunya (7 de novembre del 1.971). Els 300 Participants subscribiren un programa de convergència centrat en els drets fonamentals i en les llibertats nacionals que Catalunya reivindica enfront de la dictadura franquista.

El passat dia 12 de novembre L'ASSEMBLEA DE CATALUNYA anà a Ripoll amb la voluntat expressa de celebrar una festa popular, d'exercir el dret de lliure reunió i expressió i de sensibilitzar aquella zona per tot el que l'Assemblea significa i proclama.

Vàreu veure les armes apuntades contra nosaltres, contra famílies senceres que anaren a Ripoll en aplec popular. Vàreu contemplar la detenció brutal de persones indefenses que eren conduïdes com a criminals sota les amenaces de les metralleres. Vàreu sentir el crit popular que reclamava la seva llibertat. Vàreu veure també com uns homes armats amenaçaven aquella multitud que desfilara en marxa pacífica i voluntàriament silenciosa com a expressió d'un silenci imposat durant més de 30 anys. Però també vàreu veure com el Poble es manté ferm i decidit en les seves reivindicacions per una Catalunya democràtica.

RIPOLLENCS: L'ASSEMBLEA DE CATALUNYA seguirà lluitant fins aconseguir els seus objectius, Adhereu-vos als seus acords. L'ASSEMBLEA ES VOSTRE !!

ESCOLTEU LA SEVA EMISSORA (Dimarts, dijous i dissabtes de 13,30 a 13,45 en ones curtes de 19,3 m. 20,6 m. 24,5 m. i 29,5 m.

DIFONGUEU ELS SEUS DOCUMENTS ! AFIRMEU LES SEVES REIVINDICACIONS ! :

- 1.- La consecució de l'Amnistia general per als presos i exilats polítics.
- 2.- L'exercici de les llibertats democràtiques fonamentals: llibertat de reunió, d'expressió, d'associació, -inclosa la sindical-, de manifestació i dret de vaga.
- 3.- El restabliment provisional de les institucions i dels principis configurats en l'Estatut del 1.932, com a expressió concreta d'aquestes llibertats a Catalunya i com a via per arribar al ple exercici del dret d'autodeterminació.
- 4.- La coordinació de l'acció de tots els pobles peninsulars en la lluita democràtica.

VISCA CATALUNYA LLIURE !!!

COMISSIÓ D'ACTIVITATS CIVIQUES  
- del Març, la Selva i al Gironès -  
Desembre del 1.972

cardato obrero) 19 años; Soto Martín y Nuñez Zúñiga 18 años; Francisco Acosta y Miguel Ángel Zamora 12 años y un día y Pedro Santiesteban y Luis Fernández Castilla 12 años y un día. Estas detenciones pueden representar un freno en la dirección de los CCOO (Comisiones Obreras), pero a pesar de ello la clase obrera ha seguido adelante luchando cada día con más fuerza por las justas aspiraciones de los trabajadores y del pueblo.

Es de destacar que la OIT (Organización Internacional del Trabajo), ha amenazado con la expulsión a la CNS si se condena a estos obreros. Así mismo han hecho sentir su protesta los sindicatos franceses, italianos e ingleses, celebrando numerosas manifestaciones en apoyo de los detenidos.

En nuestra comarca, concretamente en Mataró, la represión contra el movimiento obrero también es manifiesta. Pablo Morales de 18 años, obrero, que se había destacado a pesar de su juventud en la lucha reivindicativa, es acusado falsamente por la policía, del incendio de una fábrica de Mataró, por este motivo se le piden 18 años de prisión. Con esta falsa acusación, la policía carga sobre el movimiento obrero este hecho y elimina a un joven luchador en defensa de los derechos de los trabajadores.

Delante de todas estas brutales medidas represivas que utiliza el régimen, hemos de alzar nuestra protesta, denunciando a todo el mundo estas arbitrariedades y organizando la solidaridad a todos los niveles con los represaliados.

#### ASAMBLEA DE CATALUÑA Y MOBILIZACIÓN DE MARAS

Extraemos del documento elaborado por el Secretariado de la Asamblea de Cataluña, titulado:

##### "MENSAJE AL PUEBLO DE RIPOLL Y COMARCA"

"El día 12 de Noviembre se reunieron en Ripoll, miles de personas llegadas de toda Cataluña para conmemorar el primer aniversario de la celebración de la 1ª Sesión de la Asamblea de Cataluña (7 de Noviembre de 1.971). Los 300 participantes suscribieron un programa de convergencia centrado en los derechos fundamentales y en las libertades nacionales que Cataluña reivindica frente a la dictadura franquista.

El pasado día 12 de noviembre la ASAMBLEA DE CATALUÑA, fué a Ripoll con la voluntad expresa de celebrar una fiesta popular, de ejercer el derecho de libre reunión y expresión y de sensibilizar aquella zona por todo lo que la ASAMBLEA DE CATALUÑA significa y proclama.

Vosotros ciudadanos ripollenses, pudisteis contemplar con vuestros propios ojos, como nuestra concentración pacífica era contestada con las más duras represiones por parte de las fuerzas que están al servicio de un régimen que nos quiere amordazar.

Pudisteis ver las armas apuntando contra nosotros, contra familias enteras que fueron a Ripoll en concentración popular. Pudisteis ver la detención brutal de personas indefensas que eran conducidas como criminales bajo la amenaza de las ametralladoras. Oísteis el grito popular que reclamaba su libertad. Visteis, también, como unos hombres armados amenazaban aquella multitud que defilaba en marcha pacífica y voluntariamente silenciosa como expresión de un silencio impuesto durante más de 30 años. Pero también visteis como el pueblo se mantiene firme y decidido en sus reivindicaciones por una Cataluña democrática. La campaña iniciada sobre "el Estatuto de Autonomía" del 1.932, es una prueba evidente.

Ripollense: la ASAMBLEA DE CATALUÑA seguirá luchando hasta conseguir sus objetivos. Adheríos a sus recuerdos. !! LA ASAMBLEA ES VUESTRA !!

ESCUCHAD LA VOZ DE SU EMISORA (Martes, jueves y sábados de 13,30 a 13,45 en ondas cortas de 19,3 m. 20,6 m. 24,5 m. y 29,6 m.)

DIFUNDID SUS DOCUMENTOS, AFIRMAD SUS REIVINDICACIONES:

- 1.-La consecución de la Amnistía general para los presos y exilados políticos.
- 2.-El ejercicio de las libertades democráticas fundamentales: libertad de reunión, de expresión, de asociación -incluida la sindical-, de manifestación y derecho de huelga.
- 3.-El restablecimiento provisional de las instituciones y de los principios configurados en el Estatuto de 1.932 como expresión concreta de estas libertades a Cataluña y como vía para llegar al pleno ejercicio de la autodeterminación.
- 4.-La coordinación de la acción de todos los pueblos peninsulares en la lucha democrática.

!! VIVA CATALUÑA LIBRE !!

COMISION DE ACTIVIDADES CIVICAS  
Diciembre de 1.972.